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محتوياتها المرئية تطبيق تحويل مويجة هار في نظام استرجاع الصور على أساس  

( يتعاما  ماا اساترجاع الصاور  (CBIRمسااح  البحاوا النشاطة فاي السانوات ا.خيارة. ياتهاا المريياة كاناتمحتو حسب استرجاع ألصور نظام 

 ا.كثر تشاب  والتي تتوافق ما صورة الاستعلام من قاعدة بيانات الصور ميزات مريية مث  )اللون والملمس والشاك ( مان الصاورة ناساها. فهاو
 نسيج  تامورا الخ. ،مخطط الالوان المضبب ولذا تم تنايذ تقنيات مختلاة تستخدم هذه الميزات مث  يزات وحساب التشاب .يتطلب استخراج الم

. .نهاا رلمويجات، والتي أثبتت أنها أدوات مايادة جادا لمعالجاة الصاوا،  قمنا بتطبيق التحوي  ألموجي ألمناص  والتحوي  متعدد رسالةفي هذه ال
 تااي يمكاان ماان خلالهااا وصااف  التااصااي  التااي تتااراو  بااين الواسااا ملااح الضاايق. نحاان نسااتخدم  تحوياا  هااار لمويجااات التحوياا وظياااة الالتتااي  

لماوجي المناصا  والمتعادد ابياناات بواساطة التحويا  القاعادة ميازات الصاور ل لاستخراج الميزات فاي صاورة معينا . وماا ذلام، ياتم اساتخراج
. ثام قمناا بتحويا  فضاا  (RGB)ويات مختلاة من التحلي . لقد تم تطبيق هذه التقنية علاح  الصاورة الملوناة اِستنادا علح أساس الميزات في مست

 قيايسوقمنا بعملي  التكميم ولكن ك  هذه العملياات تمات بعاد تحليا  ألصاوره ألملونا  وت ((HSV ولح فضا  أخر وها ( RGB)الصورة الملونة 
التاي تحتاوي  WANGذاكرة. تم تنايذ النتايج التجريب  علح قاعدة بيانات الصاور لغراراا العاماة  لصوره للتقلي  في مساحة الخزن بالاحجم 
لمساتخدم  لاساترجاع الصاور ذات الصالة هاي مقيااس )ساواين   باالارد ( وكاذلم افياات مختلااة. مقااييس التشااب   10صوره ما  1000علح 

  اليااة بالاسااترجاع والتعقياادات الحسااابية . يااتم تنايااذ النظااام المقتاار  باسااتخدام ل ااةمقياااس )اِقلياادس(. نلاحااظ النتااايج أفضاا  ماان حيااا الدقااة الع
(MATLAB R2013a) 
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Apply Haar Wavelet Transform In Content Based Image Retrieval  

Abstracts of Thesis  

The image retrieval based on content was an actor research region in recent years.  CBIR deals with the retrieval images 
that most similar and that correspond to the query image from image database by using the visual features like (color, 
texture, and shape) of the image itself. It requires  features extraction and compute similarity.  Various techniques have 
been implemented used these features like fuzzy color histogram, Tamura texture …etc.  
In this thesis, we applied discrete wavelet transformation and multiwavelet transformation, which were proven that 
tools were very useful for images processing. It allow function that can be described from where details about this 
range from broad to narrow. We use Haar wavelet transform in feature extraction in the given image. However, the 
database images features are extracted by discrete wavelet transform and multiwavelet stationed features in different 
levels of decompositions.  
We have been applied this technique on RGB color image. Image RGB color space  convert  into Hue, Saturation, Value 
color space image and quantities its after analyze image, and resize image to reduce storage in  memory. The 
experimental results are performed for a general purpose WANG database contain 1000 images with 10 different 
categories. Swain &Ballard distance and Euclidean distance were being used as similar measure to retrieve related 
images. Show was been the best results from side of retrieve highly accuracy and computation complexity. The 
proposed system has been implemented using MATLAB R2013a. 


